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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 88 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 89 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 4/2016 från nämndens sammanträde 

2016-05-17 som justerats 2016-05-23. 

 

 

§ 90 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses måndag 27 juni 2016. 

 

 

§ 91 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 92 
Övriga anmälningsärenden 
 
A. Granskningsrapport Spånga Tennis och bordtennisklubb. Dnr 01.04/518/2016. 

B. Skrivelse om Hammarby bandys träningsmöjligheter på Zinkenstams IP. Dnr 

02.06.01.06/602/2016. 

C. Protokoll från funktionshindersrådets sammanträde 11/5-2016.                      

D. Medborgarförslag från H-by-V-by SDN, utegym. Dnr 03.01/627/2016 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 93 
Månadsrapport maj 2016 
Dnr 01.02/312/2016 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 

 
Förvaltningens månadsprognos per maj grundar sig på tertialrapport 1, kända förändringar 

samt utfall till och med maj.  

 

Ett överskott om 2,8 mnkr redovisas jämfört med budget. Överskottet avser minskade hyres-

kostnader till fastighetsnämnden. 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer stor osäkerhet främst avseende effekterna av 

stängda anläggningar och utvecklingen av sim- och idrottshallarnas försäljningsintäkter samt 

intäkterna för planhyror under året. 

Jämfört med perioden januari-maj 2015 har bokförda intäkter för sim- och idrottshallarnas 

försäljning minskat.  

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi har under lång tid sett hur intäkterna för träningskorten i stadens sim- och idrotthallar 

minskar, månadsrapporten för maj 2016 är inget undantag. Trots att idrottsförvaltningen i år 

genomfört en omfattande marknadsföringskampanj av våra anläggningar och träningskort så 

ligger intäkterna lägre jämfört med motsvarande period förra året.  Kollar man på träningskort 

där all träning (inkl gym och gruppträning) ingår är minskningen större jämfört med korten 

som endast avser bad.  Särskilt oroande är det att antalet besökare, och således intäkterna, 

minskat till följd av de problem som finns med otrygghet och sexuella trakasserier. Vi anser 

att idrottsförvaltningen måste ta frågan på allvar och se till att nödvändiga åtgärder sätts in för 

att stävja brott, öka tryggheten och få tillbaka besökarna. Det är centralt att alla ska kunna 

känna sig trygga på stadens idrottsanläggningar och att staden tydligt markerar mot 

oacceptabelt beteende.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 

pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrotten. 
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§ 94 

Taxor 2017 
Dnr 02.03.03/580/2016 

 

BESLUT 

 
Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa taxor för 2017 enligt bilaga 

1,2,3,4 och 5 till idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden kan föreslå revidering av taxor inom sitt verksamhetsområde. Nämndens 

förslag överlämnas till kommunfullmäktige för beslut i samband med budget respektive år. 

 

Förvaltningen föreslår flera mindre justeringar av taxor 2017 som beskrivs i tjänsteutlåtandet. 

Därutöver föreslår förvaltningen några större ändringar enligt nedan. 

 

I kommunfullmäktiges budget 2016 finns aktiviteten att idrottsnämnden ska utreda 

möjligheten att införa en familjetaxa på stadens simhallar. En rabatterad taxa finns redan för 

en eller två badande vuxna med minst två barn. Ett av barnen betalar i dessa fall inte 

entréavgift. 

 

Förvaltningen föreslår nu en utökad rabatt som gäller två badande vuxna med minst tre barn. 

Förslaget är att två av barnen inte ska behöva betala entréavgift. 

 

Den 1 januari 2016 tog idrottsförvaltningen helt över driftansvaret för Beckomberga sim- och 

idrottshall. Dessförinnan hade Stockholms handikappidrottsförbund ansvar för vissa delar, till 

exempel gym, och bestämde därmed taxorna. Förvaltningen föreslår att subventionerade taxor 

för träning på gym, som endast gäller på Beckomberga sim- och idrottshall, införs. 

 

För att en förening ska få subventionerad taxa vid bokning av lokaler ska fastställd registre-

ringsavgift, 1 500 kr, vara idrottsförvaltningen tillhanda före första upplåtelsetillfället 

respektive år. Förvaltningen föreslår att denna taxa avskaffas och att en ny rutin införs.  Detta 

medför en minskad intäkt om cirka 1,3 mnkr 2017, som kommer behöva inrymmas inom 

budget. På sikt förväntas förändringen ge en effektivare administration. 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Bo Sundin m.fl. (M), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande:  

Idrottsnämndens verksamheter ska, som komplement till den privata marknaden, erbjuda ett 

utbud som kunderna och besökarna efterfrågar. Därför finner vi det märkligt att förvaltningen 

i sitt tjänsteutlåtande skriver att det inte finns några planer på att erbjuda personlig träning i 

stadens gym, varken i kommunal drift eller i upphandlad drift, detta eftersom det inte ingår i 

nämndens uppdrag. Samtidigt konstaterar man att efterfrågan finns och att man nu möjliggör 

för människor att ta med en personlig tränare utifrån. Det är ett märkligt sätt att resonera på 

och sannolikt en faktor som bidragit till de vikande intäkterna när det gäller träningskorten för 

gym och gruppträning. Det påvisar, som vi tidigare påtalat, det absurda i att kommunen 

konkurrerar på en kommersiellt fungerande marknad. Staden bör istället upphandla driften av 

samtliga kommunala gym istället för att avstå från att erbjuda tjänster som kunderna 

efterfrågar med hänvisning till att det inte ingår i nämndens uppgift.  

 

Vi noterar att den rödgrönrosa majoriteten nu gått vidare med förslaget att införa familjepriser 

på staden simhallar. Enligt förvaltningens tjänsteutlåtande så ser man inte i detta nu att det 

kommer medföra några ekonomiska konsekvenser men flaggar samtidigt upp för att detta är 

en riskfaktor. Vi förutsätter därför att förändringen kommer att följas upp och att det inte 

kommer medföra några ekonomiska konsekvenser för nämndens övriga verksamheter.  

 

 

 

§ 95 

Anläggande av konstgräs, motorikbana med mera på Rågsveds 
bollplan - Reviderat inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr  08.02.01/256-2015                             

 

BESLUT 

 
1. Idrottsnämnden godkänner investeringsutgiften om totalt 15,0 mnkr netto efter avdrag för 

erhållna bidrag. Tidigare var investeringsutgiften 7,0 mnkr.  

2. Idrottsnämnden godkänner även ett tillkommande klätterhinder för personer med rörelse- 

och synnedsättning. Detta har en budgeterad investeringsutgift om 2,0 mnkr och ingår i 

den nya budgeten om 15,0 mnkr. 



Sida 7 av 29 

 

3. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna nödvändigt tillägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret om cirka 1,1 mnkr år 1. 

4. Idrottsnämnden beslutar att omedelbart justera ärendet.  

Ärendet 
 

Projektet är ett samarbetsprojekt mellan Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning, 

idrottsförvaltningen, fastighetskontoret och Rågsveds IF. Projektet är angeläget, då 

anläggningen förväntas nå flera av de prioriterade målgrupperna. Rågsveds IF har tilldelat 0,8 

mnkr från Riksidrottsförbundets idrottslyft för delar av projektet. Stadsdelsnämnden bidrar 

med 1,0 mnkr till genomförandet av motorikbanan. I februari 2015 fick fastighetskontoret 

uppdrag av idrottsförvaltningen att projektera och bygga en konstgräsplan, en WC-byggnad, 

en motorikbana samt en friidrottsyta i Rågsveds BP. Ursprungsplanen var att bli klara redan 

under 2015, vilket visade sig vara omöjligt då projekteringen skulle kräva längre tid. Redan 

initialt i projektet var förvaltningarna medvetna om risken att inte hinna klart under 2015, då 

man beslutade att dela upp projektet i två etapper över två år och flytta över pengar till 2016-

års verksamhetplan. Sedan tidigare finns genomförandebeslut taget i idrottsnämnden 2015-04-

14 med den tidigare investeringsutgiften om 7 mnkr samt 1,8 mnkr i bidrag. Detta gav då en 

total projektbudget om 8,8 mnkr. Efter upphandling och tillkommande del har den totala 

investeringskostnaden ökat till 16,8 mnkr, inkluderat bidrag.  

Mål och syfte 

Syftet med projektet är att anlägga en 7-spelsplan med konstgräs för breddfotboll samt att 

anlägga friidrottsytor, WC-byggnad, boulebana, en motorik- eller parkourbana och ett 

tillgänglighetsanpassat klätterhinder. Målet är att anläggningen ska användas av en bredare 

målgrupp. Projektet är angeläget utifrån det idrottspolitiska programmet, då anläggningen 

förväntas nå flera av de prioriterade målgrupperna. Syftet är också att öka tryggheten kring 

Rågsveds bollplan. Projektet bidrar också till att öka attraktiviteten i området, något som 

staden arbetar aktivt med.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 96 

Fullstor idrottshall vid Rödabergsskolan – Genomförandebeslut                                       
Dnr 08.01.01/547/2015 

 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till ny fullstor idrottshall vid 

Rödabergsskolan med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 74,0 mnkr. 

Inför kommande genomförandebeslut får förvaltningen rätt att av SISAB beställa 

framtagning av de handlingar som behövs för att genomföra projektet.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att, efter godkännande av 

kommunstyrelsens ekonomiutskott, teckna hyresavtal med SISAB om cirka 5,4 mnkr 

år 1.  

 

3. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna ett andrahandshyresavtal med 

utbildningsförvaltningen om 2 850 tkr  

år 1, enligt redovisat förslag.  

 

Ärendet 
Inom Stockholms stad råder stor brist på fullstora idrottshallar, i synnerhet i innerstaden. I 

norra innerstaden med knappt 200 000 invånare finns för närvarande en fullstor idrottshall, 

Engelbrektshallen, som invigdes hösten 2013. En fullstor idrottshall är en idrottshall med 

godkända spelmått om 20x40 meter för bland annat handboll och innebandy. Förutom 

verksamhetsytan ska hallen innehålla omklädningsrum för aktiva och funktionärer, 

personalutrymmen, driftförråd, teknikutrymmen med mera.  

 

Enligt den långsiktiga investeringsplanen finns ett behov om tre nya idrottshallar till 2022 och 

ytterligare en idrottshall till 2030 i stadsdelsnämndsområde Norrmalm. En stor del av de nya 

bostäder som planeras på Norrmalm är i stadsutvecklingsområdet Hagastaden. Hagastaden 

beräknas stå klar 2025. Byggnationen kommer att färdigställas i etapper och den del av 

Hagastaden som ligger i Stockholm kommer att inrymma cirka 3 000 nya bostäder.  

 

Rödabergsskolan är en F-9 skola som staden planerar att bygga ut på grund av en ökad 

efterfrågan på elevplatser i stadsdelen. Den tillbyggda skolan kommer att rymma drygt 1 000 

elever. Rödabergsskolan utökar i och med detta sin verksamhet med cirka 350 elevplatser. 

Utbyggnaden av Rödabergsskolan medför att Rödabergsparken i sin helhet kommer att tas i 

anspråk som skolgård. Vid ombyggnationen av skolan rivs den befintliga idrottssalen och 

ersätts med en fullstor idrottshall. Idrottshallen kommer att betjäna Rödabergsskolans elever 

under skoltid och allmänhet övriga tider.  

Detaljplanen förväntas vinna laga kraft i juli 2016 och bygglov förväntas kunna erhållas i 

augusti 2017. 
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Förutom att hela Stockholms innerstad utgör riksintresse, är skolbyggnaden grönklassad och 

därmed utmärkt som kulturhistoriskt värdefull bebyggelse av Stockholms stadsmuseum. 

Rödabergsparken angränsar dessutom till ett bebyggelseområde som är klassat som 

riksintresse och därmed skyddas av miljöbalken (1998:808) och plan- och bygglagen 

(2010:900).  

 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 97 

Ny idrottshall på Västberga IP – Inriktningsbeslut                                        
Dnr 08.01.01/1408/2015 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förslag till inriktningsbeslut gällande byggnation av en 

idrottshall vid Västberga IP till en investeringsutgift av 85,0 mnkr samt en beräknad 

hyreskostnad om cirka 5,7 mnkr år 1.  

 

Ärendet 
 

Målet är att skapa en fullstor idrottshall vid Västberga IP för att öka antalet tillgängliga 

halltider så att fler barn och ungdomar får möjlighet att idrotta. Den nya anläggningen ska 

ersätta den befintliga uttjänta gymnastikbyggnaden som idag ägs av SISAB, Skolfastigheter i 

Stockholm AB, och kommer att övergå till fastighetsnämndens ägo. I projektet ingår även att 

bygga omklädningsrum och förråd till idrottsplatsen.  

 

Investeringen beräknas uppgå till cirka 85 mnkr. I arbetet med att ta fram underlag till 

genomförandebeslut kommer förvaltningarna att, om möjligt, minska investeringsutgiften 

utan att de funktionella kraven sänks. Hyreskostnaden som idrottsnämnden ska betala till 

fastighetsnämnden är beräknad med komponentavskrivningsmetoden och uppgår enligt 

nuvarande självkostnads-principer till cirka 5,7 mnkr för idrottshallen. Utöver 

självkostnadshyran till fastighetsnämnden har idrottsnämnden tillkommande egna kostnader 

för drift och underhåll av den nya idrottshallen. Kostnader för personal, underhåll, media och 

övriga kostnader beräknas uppgå till cirka 1,6 mnkr år 1.  

Ett separat avtal föreslås tecknas mellan idrottsförvaltningen och Västbergaskolan om att 

skolan kan få nyttja hallen dagtid.  

Byggnationen av en ny idrottshall planeras kunna påbörjas under hösten 2017 och färdig-

ställas under 2018/2019. 



Sida 10 av 29 

 

Bygglov har beviljats 2016-05-16 för uppförande av den nya idrottshallen.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det finns idag ett stort behov av nya idrottshallar i Stockholms stad, därför är investeringen på 

Västbergs IP välkommen. Vi vill dock att fastighetskontoret i dialog med idrottsförvaltningen 

arbetar efter ambitionen att bygga en koncepthall enligt det ärende som gick i 

fastighetsnämnden respektive idrottsnämnden i mars 2013 i syfte att hålla 

investeringskostnaderna nere. I ett läge där behovet av nya fullstora idrottshallar är stort är det 

viktigt att prioritera och hålla i pengarna i syfte att bygga fler hallar för pengarna. Det är 

också viktigt att ha en noggrann planering för att undvika några ekonomiska överraskningar 

inför genomförandebeslutet och under själv byggskedet.  

 

§ 98 

Nybyggnad av dubbel idrottshall och 11-spels konstgräsplan vid 
Kämpetorpsskolan. Inriktningsbeslut.                                        
Dnr 08.01.01/208-2016 

 

 
BESLUT 
 
 
1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en dubbel idrottshall och 

11-spels konstgräsplan vid Kämpetorpsskolan, med en beräknad sammanlagd 

investeringsutgift om 170,0 mnkr och en bedömd hyra om cirka 13,1 mnkr år 1. Inför 

kommande genomförandebeslut får förvaltningen rätt att av fastighetskontoret beställa 

framtagning av de handlingar som erfordras för att genomföra projektet.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna ett andrahandshyresavtal med 

utbildningsförvaltningen om cirka 2,8 mnkr år 1, enligt redovisat förslag. 
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Ärendet 

 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen påbörjat arbetet med att undersöka 

möjligheterna för nybyggnation av en dubbel idrottshall samt en 11-spels konstgräsplan vid 

Kämpetorpsskolan. Dubbelhallen och bollplanen är fastighetskontorets del i den omarbetade 

detaljplan för området runt Kämpetorpsskolan som beräknas godkännas i 

stadsbyggnadsnämnden före sommaren 2016. 

 

Behovet av idrottsytor i Stockholm är stort. Vid Kämpetorpsskolan finns idag en 11-spels 

grusplan. Den nya konstgräsplanen och idrottshallen med sina två fullstora verksamhetsytor 

kommer att öka möjligheterna för barn och ungdomar att utöva idrott i området. Idrottshallen 

och bollplanen kommer under skoltid även att nyttjas av den utbyggda Kämpetorpsskolan för 

att uppfylla idrottsmålen i läroplanen. Idrottshall och bollplan är tillgängliga för funktions-

hindrade, och projekteras med hjälp av systemet Miljöbyggnad för god miljö- och 

energiprestanda.  

 

Kostnaderna för anläggningen beräknas enligt framtagen kalkyl av fastighetskontoret till 

sammanlagt cirka 170,0 mnkr, inklusive markarbeten, samordning med övriga byggherrar 

etcetera.  

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M:s) och (KD:s) förslag till beslut enligt följande: 

 

Avslag till förvaltningens förslag till beslut  

 

Uppdra åt idrottsnämnden att i dialog med fastighetsnämnden omarbeta förslaget och 

återkomma till nämnden med hänvisning till vad som anförs nedan.  

 

Alliansen påbörjade under föregående mandatperiod arbetet med att ta fram 

konceptidrottshallar i syfte att bygga enklare hallar som förvisso uppfyllde breddidrottens 

krav och behov men som samtidigt möjliggjorde för att pressa kostnaderna. Mellan 2010 och 

2014 byggdes två stycken dubbelstora hallar; en i Farsta för cirka 20 miljoner kronor och en 

på Stora Mossens IP som kostade 44 miljoner kronor. Utifrån detta är det inte rimligt att den 

dubbelhall som nu planeras i anslutning till Kämptetorpsskolan är beräknad i 110 miljoner 

kronor. Det finns heller inga vettiga förklaringar till varför den planerade konstgräsplanen 

kostar tre gånger så mycket som en konstgräsplan normalt sett brukar kosta.  
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I samband med att idrottsnämnden fattade beslut om verksamhetsplanen för 2016 och därmed 

också investeringsplaneringen för de kommande fem åren så låg investeringsbudgeten för det 

aktuella projektet i sin helhet på 86 miljoner kronor. Sedan dess har investeringskostnaderna 

skenat med 60 procent på bara ett halvår. 

 

Vi anser heller inte att det är rimligt att härleda kostnadsökningarna till ökade markkostnader. 

Markförutsättningarna har varit länge kända och av ärendet framgår inte heller att 

markförhållandena skulle vara svårare på den aktuella platsen jämfört med andra placeringar i 

Stockholm. Om berörda förvaltningar inte kan pressa markkostnaderna på de nu föreslagna 

placeringarna så ska man titta på alternativa lösningar och placeringar som medför lägre 

kostnader.   

 

Vi har ett ansvar att värna skattebetalarnas pengar och se till att de används på ett effektivt sätt 

där vi får ut så mycket verksamhet som möjligt för pengarna. Att lägga 170 miljoner kronor 

på en dubbelstor idrottshall samt en konstgräsplan är inte att använda pengarna på ett effektivt 

sätt, särskilt inte när vi har jämförelseprojekt som kostat drygt en tredjedel av den nu 

föreslagna kostnaden. 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till moderaternas, och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

förslag till beslut. 

§ 99 

Nybyggnation av en specialhall för gymnastik på Mälarhöjdens IP -  

Reviderat inriktningsbeslut                                        
Dnr 411/286/2013 

 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden fastställer ändringar gentemot tidigare fattat inriktningsbeslut i enlighet 

med detta tjänsteutlåtande.  

2. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en ny specialhall för 

gymnastik på Mälarhöjdens idrottsplats, med en beräknad sammanlagd 

investeringsutgift om cirka 80,0 mnkr samt en tillkommande hyreskostnad om cirka 4,6 

mnkr år 1. Inför kommande genomförandebeslut får förvaltningen rätt att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av de handlingar som behövs för att genomföra 

projektet. 
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Ärendet 
 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen tagit fram handlingar i syfte att 

uppföra en specialhall för gymnastik på Mälarhöjdens idrottsplats.  

 

Behovet av en ny hall i söderort, specialanpassad för gymnastik, bedöms av 

idrottsförvaltningen som mycket stort. Mälarhöjdens idrottsplats passar utmärkt med sina 

goda kommunikationer för både kollektiv och bilburen trafik. Hallen föreslås uppföras på 

befintlig grusfotbollsplan och planerades först som en dubbelhall om cirka 3 350 kvm. 

Hallens utformning innebär att redskap och utrustning kan stå kvar i stor omfattning, vilket 

sparar mycket tid och kraft, liksom att förråden för redskap kan minimeras.  

 

Under 2014 togs inför genomförandebeslut handlingar fram för den planerade dubbelhallen 

och kalkylen visade på betydligt högre produktionskostnader än kalkylen inför 

inriktningsbeslutet. Hallens placering nära E4/E20 innebär höga kostnader för att hantera högt 

trafikbuller. Geotekniska undersökningar visade på svåra grundläggningsförhållanden som 

innebär pålning samtidigt som högt grundvatten medför kostsamma konstruktioner, då de 

hoppgropar som verksamheten kräver kommer att grundläggas under grundvattenytan.  

Arbete inleddes för att sänka kostnaderna genom att minska hallens storlek och en större 

enkelhall togs fram i samarbete med Gymnastikförbundet Öst och idrottsförvaltningen. Ny 

placering på grusplanen föreslogs för att undgå att flytta den vattenledning som korsar 

grusplanen. Dock fortfarande med komplicerade grundläggningsförhållanden.  

Hallens area har i detta förslag minskats med cirka 35 % och produktionskalkylen visar på en 

total investering på cirka 80 mnkr.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M:s) samt (KD:s) förslag till beslut enligt följande: 

 

Delvis bifall till förvaltningens förslag till beslut  

 

därutöver vill vi anföra  

 

En specialhall för gymnastik var en viktig prioritering under föregående mandatperiod, dels ur 

ett jämställdhetsperspektiv, men också eftersom behovet av en sådan anläggning var stor. Det 

är olyckligt att projektet nu bantats 35 procent i storlek samtidigt som kostnaderna ökat med 

30 procent. Det är förvisso positivt att den rödgrönrosa majoriteten satt ner foten och inte låter 

kostnaderna skena iväg alldeles. Däremot anser vi att man, mot bakgrund av de kraftigt ökade 

kostnaderna, bör överväga att hitta en alternativ placering för den aktuella anläggningen. Vi är 

angelägna om att gymnastiken ges bra förutsättningar för sin verksamhet och att alla 

discipliner ryms inom den planerade hallen.  
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Daniele Fava (L) yrkar bifall till liberalernas förslag till beslut enligt följande: 

 

- delvis godkännande av förvaltningens förslag till beslut 

- därutöver anföra följande:  

 

 
Behovet av en ny hall i söderort, specialanpassad för gymnastik, bedöms av idrottsförvaltningen 

som mycket stort. Vad som från början skulle bli en dubbelhall föreslås nu bantas ner till en 

enkelhall på grund av att oförutsedda omständigheter har gjort att kostnaderna skenat iväg. 

Liberalerna har flera gånger påpekat att förvaltningen måste förbättra sin prognossäkerhet; detta är 

inte första gången ett projekt blir väsentligt mycket dyrare än vad som från början var tänkt. 

 

I detta fall tycker vi dock att en dubbelhall anpassad för gymnastik är så pass viktigt att den borde 

byggas trots att kostnaderna ökat. Det är inte minst en viktig jämställdhetsfråga, då det framför 

allt är flickor som nyttjar en gymnastikhall, medan de allra flesta av stadens hallar används av en 

övervägande del pojkar. 
 

I ärendet från 2014 står det att hallen kommer att fungera som ett utmärkt bullerplank mot 

E4/E20. Nu när man flyttat den menar man plötsligt att hallens placering nära E4/E20 innebär 

höga kostnader för att hantera högt trafikbuller. Det är inte rimligt att bullerkrav på en 

idrottshall leder till att vi inte kan bygga extra yta.  

 

Gymnastikföreningarna i Söderort har 3000 medlemmar och 1000 barn och ungdomar står i 

kö för att få börja träna. Liberalerna föreslår att den dubbelhall som fattades beslut om 2014 

ska byggas, de utökade kostnaderna till trots.  

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

 

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till moderaternas och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

förslag till beslut. 

Daniele Fava (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 100 

Ny idrottshall på Dalhagens BP – Utredningsbeslut                                        
Dnr 08.02.01/605/2016 

 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förslag till utredningsbeslut gällande byggnation av en 

idrottshall vid Dalhagens BP. 
 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa 

framtagning av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en 

sammanlagd beräknad kostnad om 4,0 mnkr. 

 

Ärendet 
Fastighetskontoret ska på uppdrag av idrottsförvaltningen utreda möjligheterna för 

byggnation av en fullstor idrottshall på Dalhagens BP fram till inriktningsbeslut. Inför förslag 

till inriktningsbeslut utvecklas program och programinnehåll till fysisk utformning. Hallen 

ingår i uppdraget att bygga fem enkla hallar. Av de fem planerade hallar, som ska byggas 

enligt samma koncept, så är hallen på Dalhagens BP den femte i ordning. 

 

Behovet av nya idrottshallar i Stockholm är stort. Den planerade hallen möjliggör barn och 

ungdomars idrott på kvällar och helger, och kommer även att kunna användas av Fryshuset 

under skoltid samt vissa kvällar och helger. Hallen har god tillgänglighet, både med 

kollektivtrafik och med bilburen trafik. Hallen är tillgänglig även för personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Behovet av nya idrottshallar i Stockholm är stort. Rinkeby-Kista förväntas öka med cirka 1 

000 barn och unga fram till 2022 och sedan med ytterligare 2 000 till år 2040. Enligt 

idrottsnämndens långsiktiga investeringsplan finns ett behov av två idrottshallar till 2022 och 

ytterligare en idrottshall till 2030 för att behålla dagens utbud. Idrottshallen på Dalhagens BP 

utgör en av dessa hallar och finns med i nämndens flerårsprogram. Den planerade hallen 

möjliggör barns och ungdomars idrott på kvällar och helger, och kommer även att kunna 

användas av Fryshuset under skoltid samt vissa kvällar och helger. 

 

Dalhagens BP är en 11-spelsplan med grus och ligger idag på parkmark. För att möjliggöra 

byggnation av en idrottshall behöver en ny detaljplan tas fram. För nuvarande grusplan 

ansvarar idrottsförvaltningen men den används inte i någon större utsträckning.  

 

Idrottsförvaltningen ger fastighetskontoret i uppdrag att ta fram underlagshandlingar fram till 

ett gemensamt inriktningsbeslut avseende en ny idrottshall belägen på Dalhagens BP i Husby. 

 

I uppdraget ingår detaljplanemedverkan, myndighetskontakter, framtagande av erforderliga 

utredningar, med mera. För uppdraget finns 1,0 mnkr budgeterat 2016 och 3,0 mnkr 2017.  
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Idrottshallen ska vara tillgänglig för funktionsnedsatta och vara utformad så att 200 personer 

(idrottsutövare och publik) ska kunna vistas i anläggningen samtidigt. Samtliga utrymmen ska 

vara lättstädade och kräva minimalt med löpande underhåll. Ytmaterialet ska vara tåligt mot 

slitage och vandalisering.  

 

Idrottshallen ska användas för inomhusidrott så som basketboll innebandy, handboll, 

volleyboll, gymnastik och skolidrott. Den kommer under säsong att nyttjas samtliga dagar i 

veckan mellan klockan 07.00-23.00. Hallen kommer att nyttjas av skolan dagtid och av 

allmänheten och föreningar kvällar och helger. 

 

Den nya hallen ska placeras på platsen för den nuvarande bollplanen. Platsen har nära till 

kollektivtrafik med flera busslinjer inom ett avstånd om cirka 50-400 meter och cirka 1 km till 

Husby tunnelbanestation. Det finns ett utbyggt gång- och cykelvägnät i platsens närhet. 

Angöringsväg till idrottshallen för såväl motorfordon som för gång- och cykeltrafik behöver 

utredas.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det är bra att arbetet med den femte enklare hallen som beslutades 2014 nu äntligen påbörjas. 

Behovet av nya fullstora idrottshallar är stort och växer i takt med befolkningsökningen. Vi 

ställer oss bakom förslaget till placering av den aktuella hallen då behovet lokalt på Norra 

Järva där det bor många barn och unga inom de prioriterade målgrupperna. Det är också 

viktigt att ha en noggrann planering för att undvika ekonomiska överraskningar inför 

genomförandebeslutet och under byggskedet.  
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§ 101 

Granskning av Polska katolska barn- och ungdomsföreningen 
Emmaus                                       
Dnr 01.04/495/2016 

 
BESLUT 
 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Ärendet gäller föreningen Emmaus ansökan om bidrag för verksamhetsåret 2015. 

Förvaltningen har genomfört en granskning under hösten 2015 och haft kontakt med 

föreningen under vintern. I detta tjänsteutlåtande redovisas förvaltningens slutsatser av 

granskningen. Förvaltningen föreslår också att idrottsnämnden beslutar att föreningen 

Emmaus inte ska anses bidragsberättigad för verksamhetsåret 2015. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 102 

Ansökan om idrottsbonus. Bromma KFUM                                        
Dnr 404/828/2014. 

 
BESLUT 
 

1. Bromma KFUM beviljas bidrag med 500 000 kronor för det första projektåret enligt 

ansökan om idrottsbonus för projektet ”Aktivitet för alla”. 

 

Ärendet 
KFUM Bromma ansökte om idrottsbonus i mars 2015 för projektet ”Aktivitet för alla”. 

Ansökan avslogs då andelen i budgeten för projektledare var orimligt hög i förhållande till 

den totala budgeten. Föreningen uppmanades att söka medel från t.ex. Allmänna arvsfonden 

för att delfinansiera projektet. Föreningen har nu intäkter från fonder samt egeninsats som 

täcker hälften av projektledarkostnaden och ansöker återigen om idrottsbonus. KFUM 

Bromma ansöker om idrottsbonus för projektet ”Aktivitet för alla” som består av två delar, en 

som riktar sig till fysiskt inaktiva flickor i högstadiet i Rinkeby-Kista och en som riktar sig till 

fysiskt inaktiva barn och ungdomar med funktionsnedsättning i Stockholms stad. Föreningen 

ämnar starta projektår 1 under hösten 2016. Förvaltningen föreslår idrottsnämnden bevilja 

bidrag med 500 000 kr för projektår 1 enligt ansökan.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 103 

Revisionens årsrapport 2015 för idrottsnämnden                                     
Dnr 01.04/494/2016 

 
BESLUT 
 
Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden ska lämna yttrande över stadsrevisionens årsrapport för idrottsnämndens 

verksamhet under 2015. Revisionskontoret bedömer sammantaget att idrottsnämnden i allt 

väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt. 

 

I yttrandet redovisas synpunkter och planerade åtgärder inom följande områden:  

- handhavande av nätverk där nämnder och privata aktörer finns representerade för att 

stimulera till ökad fysisk aktivitet och för att utbyta information, erfarenhet och 

kunskap.  

- aktivitetskod för uppföljning av faktiska kostnader och intäkter för evenemang. 

- rutiner som säkerställer att uppföljning av avtal gällande entreprenörs- och 

föreningsdrivna anläggningar sker på ett systematiskt sätt. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



Sida 19 av 29 

 

§ 104 

Föreningslivets tillgång till gymnastiksalar 
Dnr 03.01-577/2016 

 
BESLUT 
 
Redovisningen i detta tjänsteutlåtande godkänns. 
 

Ärendet 
Stadens lokaler ska användas effektivt. Det är sedan lång tid tillbaka en inriktning för stadens 

lokalförsörjning. Stadens skolbyggnader används i första hand för undervisning dagtid på 

vardagar. På kvällstid och helger ska det finnas möjlighet att använda relevanta lokaler för till 

exempel föreningsverksamhet och möten. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2006 i ärendet 328-3636/2004 ”Översyn av ansvar, 

resursutnyttjande och samverkan kring stadens gymnastik- och idrottsanläggningar” bland 

annat om förutsättningarna för föreningslivets tillgång till gymnastiksalar utanför skoltid. 

Sedan dess har antalet bokningsbara gymnastiksalar blivit allt fler. I dagsläget finns det 159 

gymnastiksalar i idrottsförvaltningens bokningssystem. Av dessa har 113 gymnastiksalar 

utrustats med kortlås och kontrolleras av idrottsförvaltningens ambulerande tillsyn. 45 

gymnastiksalar bemannas av skolans vaktmästare på kvällstid. Målet är att dagens 171 

befintliga gymnastiksalar och alla planerade ska vara bokningsbara eller aktivt ha bedömts 

som ointressanta för föreningslivet (Bilaga 1). 

 

Det har emellertid uppstått diskussion kring ansvarsförhållanden gällande bland annat 

investeringar och skadegörelse samt kostnader för uthyrningen. Dessa har resulterat i att ett 

antal gymnastiksalar inte kunnat erbjudas föreningslivet. 

 

Nu pågår ett gemensamt projekt där idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen och SISAB 

utreder och genomför insatser som ska tillgängliggöra de gymnastiksalar som är möjliga att 

hyra ut till bland annat föreningslivet under kvällar och helger. 

 

Dessutom har idrottsnämnden och utbildningsnämnden i sina respektive budgetunderlag 

föreslagit att stadsledningskontoret utreder en höjd ersättning för kvälls- och helguthyrning 

till utbildningsförvaltningen.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Stadens fastigheter ska ses som gemensamma resurser, detta gäller även skolornas lokaler. 

Tillgången på lokaler är ett stort problem såväl för föreningsidrotten som för Kulturskolan och 

därför är det bra att berörda förvaltningar nu hittat fungerande samverkansformer för att 

tillgängliggöra skolans lokaler utanför skoltid.  Vi delar bedömningen att det är viktigt att 

installera kodlås på fler skolor samt att öka ersättningen till de skolor som öppnar sina lokaler 

för föreningslivet. Det är viktigt att skolorna får ersättning som täcker de faktiska kostnaderna 

och också för de merkostnader som uppstår till följd av ökat slitage. Minst lika viktigt är att 

utbildningsförvaltningen har en fungerande dialog med de skolor som idag inte upplåter sina 

skollokaler till föreningslivet, detta för att få klarhet i varför de inte vill vara med.  

 

Men det är också viktigt att utbildningsförvaltningen och SISAB planerar smart när nya 

skolor byggs. Det finns idag flera exempel på nybyggda skolor där idrottshallen ligger mitt i 

skolan och därmed är svåråtkomlig för föreningslivet. Vi menar att utbildningsnämnden i sin 

beställarroll ska bli bättre på att placera skolidrottssalarna med direkt access utifrån. Vidare 

bör man också eftersträva att vid nybyggnation av skolor samt vid renoveringar alltid 

undersöka möjligheterna att bygga fullstora idrottshallar, detta bör då ske i dialog med 

utbildningsnämnden, SISAB och fastighetsnämnden.  

 

 

 

§ 105 

Övernattning i Stockholms stad 
Dnr 01.03/546/2016 

 
BESLUT 
 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns. 

Förslagen i tjänsteutlåtandet lämnas till kommunfullmäktige som föreslås besluta att återta 

tidigare beslut om arton övernattningsskolor och att godkänna tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 
 

 

I detta ärende beskriver idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen hur staden kan 

förändra utbudet av övernattningslokaler för föreningslivet så att det svarar bättre mot 

efterfrågan. Förvaltningarna lämnar också förslag på ansvars- och kostnadsfördelningar samt 

förbättrade rutiner. Målet med förslagen är att övernattningsutbudet ska vara långsiktigt stabilt 

och att föreningarna ska uppleva att de får god service till ett rimligt pris. 

Det skapar föreningsanda och sammanhållning och utvecklar individerna i gruppen. För att 

kunna resa utanför sin hemort över flera dygn behöver föreningslivet tillgång till 

övernattningsmöjligheter för större grupper till rimliga kostnader. 
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Den vanligaste inackorderingen för föreningar är i klassrum och gymnastiksalar i skolor samt 

i vandrarhem. Med åren har också hotellkedjor skapat erbjudanden som vänder sig till 

föreningslivet, men den privata marknaden kan inte tillgodose hela efterfrågan på 

övernattningslokaler för föreningar. 

 

Övernattningarna har till stor del genomförts på ett bra sätt. Samarbetet mellan 

förvaltningarna och SISAB har varit gott. Däremot har det varit tydligt att det finns 

informationsbrister i organisationen. De övernattningar som genomförts har inte spridits ut 

jämnt över skolorna. Det har funnits betydligt större efterfrågan i vissa delar av staden och på 

vissa typer av lokaler. Det har gjort att en del av de arton skolorna inte har haft en enda 

övernattning. Dessa skolor har inte samma beredskap hos personalen för att kunna hantera en 

övernattningsbokning. Det har visat sig att efterfrågan kan mötas på ett enklare sätt än att 

dagens arton skolor står redo att ta emot övernattningar.  

 

Under 2014 tillsattes en projektgrupp som skulle utreda ett nytt förslag för 

övernattningsverksamheten. Målen för gruppen var: 

 

 Föreslå ett geografiskt uppdelat kapacitetsförslag.  

Förslaget ska redovisas i antal sovplatser, inte i antal skolor. Hänsyn ska tas till 

möjligheten att övernatta i närliggande idrottshallar. 

 Föreslå eventuella förändringar i det befintliga utbudet av skolor. 

 Föreslå ansvars- och kostnadsfördelningar mellan berörda förvaltningar och bolag. 

 Föreslå rutiner för information vid ny-, till- och ombyggnation samt 

verksamhetsanpassningar av skolor så att stadens kapacitetsbehov säkerställs långsiktigt. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 106 

Remissvar på Motion (2016:30) om tillträdesförbud till stadens 
simhallar  
Dnr 01.06/525/2016 
 
 
BESLUT 
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
 

Anna König Jerlmyr och Bo Sundin (båda M) har i en motion föreslagit att 

kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt idrottsnämnden att införa omedelbart 

tillträdesförbud för samtliga personer som blir påkomna med att trakassera och ofreda andra 

simhallsbesökare. 

 

Idrottsförvaltningen har sedan lång tid tillbaka stängt av besökare som inte följer simhallarnas 

ordningsregler. Avstängning har även skett vid konkret misstanke om och/eller 

lagakraftvunnen dom om begånget brott i stadens simhallar. Eftersom det inte förs något 

register över avstängda besökare kan avstängningar i praktiken endast effektivt upprätthållas 

för kortkunder med anledning av att kortkunders kort spärras vid en avstängning. För en 

besökare som inte är kortkund finns inget system eller register att göra en motsvarande spärr i 

och det görs därför heller ingen kontroll av övriga besökare vid inpassering. 

 

Idrottsförvaltningen har under våren i samråd med juridiska avdelningen utrett möjligheten att 

upprätta ett register över personer som har stängts av från stadens simhallar. Idrotts-

förvaltningen har i samråd med juridiska avdelningen och Sveriges Kommuner och 

Landsting, SKL, sammanställt en begäran om samråd till Datainspektionen för att klargöra 

om och i så fall på vilket sätt en kommunal simhall får föra register över besökare som har 

stängts av med anledning av brott mot ordningsregler och/eller lag. Idrottsförvaltningen anser 

att staden bör avvakta Datainspektionens svar innan vidare åtgärder tas för att mer effektivt 

upprätthålla avstängningar från stadens simhallar.   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till alliansens (M:s), (L:s), (KD:s) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

Tillstyrkande av motionen 

 

därutöver anföra  

 

Det är fullkomligt oacceptabelt att besökare i stadens verksamheter inte känner sig trygga utan 

istället behöver oroa sig för att bli utsatt för kränkningar och sexuella ofredanden. Problemen 

med sexuellt ofredande har resulterat i att många stockholmare, framför allt tjejer och 

kvinnor, väljer att inte längre besöka Eriksdalsbadet då de inte känner sig trygga.  

 

Den nuvarande politiska majoriteten har visat på en ovilja att ta tag i problemet utan har 

istället valt att bota symptomen genom att könsseparera bubbelpoolerna på Eriksdalsbadet. 

Detta ger märkliga signaler till besökarna och kan inte tolkas på annat sätt än att man ger efter 

för de som inte kan bete sig. Vi anser istället att staden måste sätta in åtgärder som istället tar 

sikte på att straffa dem som inte kan sköta sig snarare än att ge efter för de som inte kan det. 

  

Tillträdesförbud för de som inte sköter sig och som misstänks för att ha begått brott på någon 

av stadens idrottsanläggningar är ett sätt att straffa förövarna och skydda skötsamma 

besökare. Det är bra att idrottsförvaltningen har dragit in träningskorten för de personer inte 

sköter sig, men vi behöver också verktyg som möjliggör tillträdesförbud i sin helhet. Precis 

som förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande så är detta inte möjligt enligt gällande 

lagstiftning, den rödgrönrosa majoriteten och Stockholm stad bör därför uppvakta riksdag och 

regering i denna fråga. Staden ska vara pådrivande för att få till ett tillträdesförbud omgående 

samt att detta kombineras med bättre kameraövervakning på utsatta platser på drabbade 

idrottsanläggningar, detta för att alla besökare ska känna sig trygga i stadens verksamheter.   

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till moderaternas, liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 107 

Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad - Svar på remiss 
från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/523/2016 
 
 
BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar förvaltningen till tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 

 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad till 

idrottsnämnden. Idrottsförvaltningen beskriver i remissvaret omfattningen av idrottsnämndens 

insatser och de lärdomar som dragits under tiden. Dessutom kommenteras remissen i de för 

idrottsnämnden relevanta delarna. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 
 

§ 108 

Remissvar på Motion av Johanna Sjö (M) (2015:87) om 
demokratisäkra stöd till föreningar.   
Dnr 01.06/597/2016. 
 
BESLUT 
Som svar på remissen hänvisar förvaltningen till tjänsteutlåtandet. 

 

 

Ärendet 

 
Johanna Sjö (M) föreslår i en motion att stödet till föreningar ska demokratisäkras. 

Förvaltningen beskriver i sitt yttrande hur reglerna för bidrag påverkar föreningars möjlighet 

att få bidrag för icke-demokratisk verksamhet. Dessutom beskrivs de praktiska 

förutsättningarna för kontroll av föreningslivet inom detta område. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 

 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till alliansens (M:s), (L:s) samt (KD:s) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

Motionen tillstyrks  

 

därutöver anföra:  

 

Precis lika viktigt som det är att staden uppmuntrar de föreningar som vill bidra till att minska 

rekryteringen av extremister är det att inte stödja de föreningar som bidrar till att uppvigla till 

extremism. Vi vill därför att föreningsbidragen i Stockholm stad, oavsett inom vilket område 

föreningen verkar, ska demokratisäkras. Stockholms stad ska inte ge bidrag till verksamheter 

som har kopplingar till extremism, terrorism eller på annat sätt våldsbejakande synsätt. 

Därmed ska staden också dra in stödet till de föreningar som bjuder in personer med 

kopplingar till terrorism eller annan snarlik verksamhet. Det gäller både kontantbidrag men 

också möjligheten att använda våra anläggningar.   

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 109 

Avbetalningsplan Hammarby Bandy AB  
Dnr 02.03.01/722/2016 
 
BESLUT 
 
Idrottsnämnden godkänner förlängning av och utökning av avbetalningsplan för Hammarby 

bandy AB till och med 2017-03-31 med en ny total skuld om 356 197 kr. 

 

 

Ärendet 
Hammarby Bandy AB har den 19 maj 2016 skickat ett önskemål till idrottsförvaltningen om 

förändring och tillägg till nuvarande avbetalningsplan. Nu gällande avbetalningsplan 

upprättades 2013 och förändrades 2015, med nya uppkomna skulder. I och med det nyin-

komna önskemålet kommer skulden regleras först i mars 2017. 

 

Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden godkänner förlängning och utökning av 

avbetalningsplanen enligt inskickat önskemål. Förvaltningen anser att det är mycket viktigt att 

Hammarby Bandy AB vidtar åtgärder som innebär att nya skulder till förvaltningen inte 

uppkommer. En plan på kort och lång sikt som säkerställer att inte nya skulder uppkommer 

måste lämnas till förvaltningen i samband tecknandet av avbetalningsplanen. 

 

Att kunder inte betalar i tid skapar en osäkerhet när förvaltningen budgeterar och gör 

prognoser. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 110 

Ersättning till Segelsällskapet Vega vid flytt från befintligt 
arrendeområde 
Dnr 0602/735/2016 

 

Beslut 

 
Idrottsnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna avtal med SS Vega om ersättning 

för skada i samband med förtida upphörande av befintligt arrendeavtal i enlighet med detta 

tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet justeras omedelbart 

 

Ärendet 

Segelsällskapet Vega, i det följande båtklubben, har i dag ett arrendeavtal för bryggor och 

båtuppläggningsområde i Ropsten. Avtalet löper till och med år 2023. Marken som 

båtklubben arrenderar ligger strategiskt inom det bostadsexploateringsområde som ingår i 

projektet Norra Djurgårdsstaden. 

Idrottsförvaltningen har tillsammans med exploateringskontoret och båtklubben intensivt 

arbetat med att ta fram en alternativ placering för båtklubbens verksamhet för att möjliggöra 

att parterna är överens om att arrendeavtalet upphör i förtid. Ett avtal är under framtagande 

som möjliggör för båtklubben att flytta sin vinteruppläggning vilket gör att båtklubben kan 

acceptera att arrendeavtalet upphör i förtid mot en avtalad ersättning för skada. Ersättningen 

avser den skada som båtklubben förorsakas med anledning av att båtklubben förlorar sina 

vinteruppläggningsplatser i Ropsten. 

Eftersom idrottsnämnden och inte exploateringsnämnden är båtklubbens avtalspart måste 

avtalet om förtida upphörande och ersättning för skada tecknas mellan idrottsnämnden och 

båtklubben. 

Exploateringskontoret avser att, efter avslutade förhandlingar, fatta beslut om en 

ersättningsnivå om maximalt 7 mnkr som kommer att överföras till idrottsnämnden för att 

täcka den ersättning för skada som ska betalas till båtklubben. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 111 

Övriga frågor  
  

A. Skrivelse från Daniel Fava (L) samt Mikael Valier (KD) om att 
motarbeta destruktiva supporterkulturer 

 

Beslut 
 

Idrottsnämnden beslöt att lämna ärendet till förvaltningen för beredning 

 

Daniel Fava (L) och Mikael Valier (KD) anmälde en skrivelse enligt följande: 

 
Skrivelse om att motarbeta destruktiva supporterkulturer 

 

I många år har staden bedrivit ett arbete för att motarbeta att ungdomar dras in i destruktiva 

supporterkulturer, i en funktion kallad Program Supporter. Trots det arbete som har gjorts kan 

vi konstatera att Stockholm idag har stora problem med supportervåld, otrygghet i samband 

med matcher och brottslighet som är kopplad till idrott och matcher.  

Centrala element i dessa destruktiva supporterkulturer är överdriven alkoholkonsumtion, 

hotfullt och könsförnedrande språkbruk och våld. Detta dränker alla de positiva värden som 

idrotten också står för. 

Klubbarna och supporterföreningarna har ett stort ansvar för situationen, och måste vara 

ledande i arbetet med att skapa en trygg situation kring matcherna och för de personer som är 

engagerade i rörelsen. 

 

Det idrottsrelaterade våldet har också spridit sig långt utanför evenemangen. Det är inte 

ovanligt att klubbarnas ”firmor” stämmer träff för att slåss helt oberoende av om det är match 

eller ej. Medlemmarna i firmorna är ofta omyndiga personer och firmorna är en 

rekryteringsbas för annan kriminalitet och drogmissbruk. Våldet och skadegörelsen medför 

också stora kostnader för enskilda människor, för det offentliga i form av kostnader kopplade 

till ofta stora polisinsatser och för kommunerna i Stockholmsområdet. Kostnaden för en 

ungdom som dras in i en destruktiv och kriminell miljö är stor.  

 

En funktion som Program Supporter är viktig och kan göra stor skillnad om den fungerar som 

den ska. Den kan utgöra en länk mellan stadsdelarna, polisen, och klubbarna.  

Men för att komma tillrätta med de problem som finns kring supportervåld i Stockholm 

behöver dock stadens arbete för att undvika att barn och ungdomar dras in i destruktiva 

supportermiljöer få tydligare målsättningar och skarpare uppföljningsmekanismer. Projektet 

måste ha mycket tydliga uppdragsbeskrivningar och målsättningar för att göra det möjligt att 

utvärdera resultat. De positiva värderingar kopplade till idrotten och den nolltolerans som 

måste gälla inom idrotten mot våld och kränkningar måste genomsyra hela organisationerna. 

 

Liberalerna och kristdemokraterna vill förstärka och tydliggöra hur arbetet mot supportervåld 

ska konkretiseras från stadens sida. Det arbete som görs måste vidare bli mer känt ute hos 

föreningarna som också själva måste vara djupt engagerade i frågan. Den som vet att något 

inte står rätt till eller som har i uppgift att motverka att ungdomar dras in i destruktiva 

supportermiljöer måste veta vad projektet syftar till och vem man ska kontakta.  
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Varje stadsdel som har en känd supporterproblematik måste ha en namngiven samordnare 

som har i sitt uppdrag att arbeta med supporterproblematik. Detta måste ske i stadsdelarnas 

organisation men Program supporter bör vara en länk i det arbetet. 

 

Vi föreslår att dagens arbete riktat mot ungdomar för att minska risken för 

supporterrelaterad brottslighet görs om enligt följande: 

 

- Utöka idrottsnämndens budget för det förebyggande arbetet för att ge förutsättningar 

för en mer strukturerad organisation. Vi föreslår att dagens 150 000 kronor utökas till 

500 000 kronor, plus kostnader för en samordnare.  

- En större del av dessa medel ska göras direkt sökbara för klubbarnas barn- och 

ungdomssektioner i syfte att genomföra ett arbete som minskar risken att barn och 

ungdomar dras in i supporterrelaterad brottslighet. Detta ska enbart kunna ske under 

förutsättning att detta målsätts och följs upp tydligt. 

- Idrottsnämnden bör få i uppdrag att ta fram förslag på en tydligare projektorganisation 

med tätare koppling till klubbarna, till andra aktörer i det omgivande samhället t.ex. 

ungdomsgårdar och annat föreningsliv samt till stadsdelarnas organisation. 

 

Stockholm den 21 juni 2016 

 

Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) 

 

§ 111 

Övriga frågor  
  

B. Information från förvaltningen 
 

Tf. Förvaltningsdirektör Steinunn À Håkansson lämnade ordet till avdelningschef Robert 

Sköld som informerade om förvaltningens arbete för att motarbeta sexuellt ofredande. 

 

Bl.a. kommer man genomföra en stor enkätundersökning till hösten för att på detta sätt 

undersöka om de åtgärder som hittills genomförts har haft tillräckligt stor effekt. 

 

Man har bl.a. delat upp bubbelpolerna, förstärkt samarbetet med polisen samt förstärkt 

personalinsatserna och rondering vid bubbelpoler.  

 

 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) avslutade sammanträdet kl. 17:45 med att önska alla en 

trevlig sommar! 


